
Transkrypcja LX sesji Rady Miejskiej w Krobi,  
zwołanej na dzień 18 maja 2023 roku 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na LX sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam 
Pana Burmistrza wraz ze współpracownikami. Witam Dyrektorów i Kierowników 
jednostek gminnych. Witam oczywiście Państwa Radnych oraz wszystkie osoby, 
które zdecydowały się śledzić nasze obrady w sieci internet. 
 
Szanowni Państwo dzisiejszy porządek obrad wygląda następująco:  
 
- punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 
- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 
-  punkt 3 - przyjęcie protokołów z LVIII i LIX sesji,  
- punkt 4 - Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 5 - sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 6 - sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 
2022, 
- punkt 7 – rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  zmiany Uchwały  Nr 
IX/74/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie określenia 
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 
przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Krobia, 
- punkt 8 - rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia a także 
ustalenia granic ich obwodów,   
- punkt 9 - rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  ustalenia planu sieci 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na 
terenie Gminy Krobia, 
- punkt 10 - rozpatrzenie   projektu    uchwały   w    sprawie    zmiany   Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Krobia,  
- punkt 11 - rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie przejęcia od Województwa 
Wielkopolskiego zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi w ciągu drogi wojewódzkiej DW 434  w granicach administracyjnych 
Gminy Krobia, 
- punkt 12 - rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031, 
- punkt 13 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Krobia na rok 2023, 
- punkt 14 - wolne głosy i wnioski,  
- punkt 15-  zakończenie. 
 
Czy ktoś z Państwa ma propozycję zmian porządku dzisiejszych obrad? Nie widzę 
zgłoszeń. W związku z tym zamykam możliwość propozycji. Stwierdzam, że w 
dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych, w związku z tym sesja jest władna 
podejmować uchwały. I przechodzimy do następnego punktu.   



 
Punkt 3 przyjęcie protokołu z LVIII i LIX  sesji Rady Miejskiej.  
 
Oba protokoły były wyłożone w biurze Rady. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
propozycje dotyczące zmian treści tych protokołów? Nie widzę. W związku z tym 
zamykam możliwość zabierania głosu w tym punkcie. Mamy przed sobą dwa 
głosowania. W pierwszej kolejności przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej. 
Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 
przyjęciem tego protokołu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 
głosami „za” protokół z LVIII sesji został przejęty. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki 
naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Podobnie jak w 
poprzednim przypadku także i tutaj 15 głosami „za” protokół został przyjęty.  
 
Punkt 4  informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym.  
 
Macie Państwo na swoich tabletach sprawozdanie Przewodniczącego. Czy ktoś z 
Państwa ma pytanie dotyczące poszczególnych punktów? Nie widzę. W związku z 
tym przechodzimy do punktu kolejnego. 
 
Punkt 5 sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Krobi.  
 
I podobnie jak w przypadku Przewodniczącego także sprawozdanie Burmistrza 
mieliście Państwo wcześniej na tabletach. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania 
do któregoś z punktów? Nie widzę. W związku z tym zamykam ten punkt. 
 
Punkt 6 sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii za rok 2022.  
 
I w tym punkcie o przedstawienie sprawozdania proszę Panią Barbarę Gryczkę, która 
w formie krótkiej prezentacji przedstawić sprawozdanie z realizacji programów. 
 
Pełnomocnik ds. uzależnień Barbara Gryczka:  
 
Szanowni Państwo.  W dniu dzisiejszym chciałam przestawić Państwu sprawozdanie 
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii zrealizowanym w roku 2022. 

Sprawozdanie to jest wynikiem nowelizacji ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która nakłada na samorządy sprawozdawczość w 
tym obszarze. Głównym celem naszego programu było ograniczenie nadużywania 
alkoholu i używania środków psychoaktywnych przez mieszkańców gminy Krobia 
oraz zmniejszenia negatywnych skutków wynikających z tego typu zachowań.  
Program ten, którego sprawozdanie jest dziś przedstawiane, został uchwalony 
Uchwałą Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 roku i obejmuje ona dwa  lata 
działalności i jest uchwalony na lata 2022-2023. W roku 2022 w ramach realizacji 
Programu zaplanowano kwotę w wysokości 401.226,38 zł, a wydatkowano kwotę  
349.585,18 zł. Środki na realizację tego Programu pochodzą z opłat za korzystanie z 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przez lokalnych przedsiębiorców oraz 
część środków pochodzi ze środków, które przekazywane są do budżetu Gminy 



Krobia ze sprzedaży alkoholi o pojemności do 300 ml, czyli tak zwanych małpek. W 
ramach realizacji Programu zrealizowaliśmy 6 takich podstawowych zadań. I było to 
zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych od alkoholu, narkotyków oraz objętych przemocą w rodzinie. Na ten 
cel wydatkowano 50.076 zł. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy 
alkoholowe pomocy psychospołecznej i prawnej, w szczególności ochrony przed 
przemocą w rodzinie i tutaj wydatkowaliśmy 29.345,43 zł. Prowadzenie 
profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w szczególności dla dzieci i 
młodzieży w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, narkomanii oraz 
przeciwdziałania przemocy domowej, to było 177.815 zł. Wspomaganie działalności 
instytucji stowarzyszeń osób fizycznych służących rozwiązywaniu problemów 
alkoholowych, a także narkomanii i przemocy w rodzinie, tutaj wydatkowaliśmy kwotę 
30.949 zł. Na działalność Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
wydanych zostało 9.9888,98 zł. I zadanie, które pojawiło się w związku z 
przeznaczeniem środków ze sprzedaży tak zwanych małpek, to jest poszerzanie i 
udostępnianie ofert uniwersalnych programów profilaktycznych rekomendowanych w 
ramach systemu rekomendacji programów profilaktycznych i promocji zdrowia 
psychicznego zgodnie z zapisami Narodowego Programu Zdrowia na lata 2021-
2025, poprzez organizowanie kampanii społecznych, których głównym celem jest 
przeciwdziałanie negatywnym skutkom powodowanym przez spożywanie alkoholu. I 
tu wydatkowaliśmy 51.410,67 zł. Teraz tak bardziej szczegółowo przedstawię te 
poszczególne działania, które były realizowane w poszczególnych zadaniach. Jeśli 
chodzi o zadanie pierwsze to tutaj skupiliśmy się na prowadzeniu działalności punktu 
konsultacyjnego, gdzie mamy 3 specjalistów z zakresu psychologii, terapii uzależnień 
oraz radcę prawnego. I z poszczególnych porad skorzystało, jeśli chodzi o 
psychologa 271 osób, jeśli chodzi o terapeutę uzależnień udzielono 163 porad, jeśli 
chodzi o radcę prawnego tych porad było 234. Ponadto w ramach tego zadania 
realizowana była przez Gminną Komisję Rozwiązania Problemów Alkoholowych 
procedura zobowiązania do leczenia odwykowego. W ramach zadania udzielanie 
rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy psychospołecznej i 
prawnej, a w szczególności ochrona przed przemocą w rodzinie. To w ramach tego 
działania prowadziliśmy środowiskowe programy pomocy i wsparcia rodziny. I były to 
zajęcia dla rodziców, warsztaty podnoszące kompetencje, spotkania integracyjne, 
szczególnie dla rodzin, które objęte są wsparciem Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Również przekazaliśmy wsparcie finansowe dla Bonifraterskiego Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej i Wsparcia dla Ofiar Przemocy w Rodzinie w Marysinie. Z Ośrodka tego 
mogą skorzystać osoby, które z naszej gminy są osobami dotkniętymi przemocą 
domową. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
szczególności dla dzieci i młodzieży w zakresie rozwiązywania problemów 
alkoholowych, narkomanii oraz przemocy domowej. To jest takie nasze 
powiedziałabym najbardziej szerokie zadanie. Tu było podejmowanych  najwięcej 
działań, bo została objęta największa grupa odbiorców, to były i dzieci i młodzież, 
dorośli mieszkańcy gminy Krobia, a także były skierowane działania w stosunku dla 
seniorów. Były to spotkania, które mają na celu podnoszenie  świadomości, 
warsztaty z zakresu profilaktyki uzależnień, spotkania z Policjantami. Ale też w 
ramach tego zadania realizowane  były różnego rodzaju wydarzenia kulturalno-
rozrywkowe i rekreacyjno-sportowe, które miały służyć promowaniu takiego 
zdrowego, aktywnego spędzania czasu wolnego, które jest wolne od podejmowania 
ryzykownych zachowań. Wspomaganie działalności instytucji stowarzyszeń i osób 
fizycznych służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych, z także narkomanii i 



przemocy w rodzinie. W ramach tego zadania wsparliśmy dotacją na realizację 
zadania pod nazwą zapewnienie zatrudnienia socjalnego dla osób zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. Dotacja ta została przekazana Centrum Integracji 
Społecznej w Krobi. Ponadto realizowane były szkolenia i zajęcia warsztatowe dla 
osób instytucji zajmujących się rozwiązywaniem problemów uzależnień oraz 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie. To były warsztaty dla członków Rad 
Pedagogicznych Placówek Oświatowych z terenu gminy Krobia. I teraz kolejne 
działanie to nowe zadanie związane z programem z tak zwanych małpek. To zadanie 
w ubiegłym roku polegało na tym, że przygotowaliśmy materiały informacyjne, ulotki, 
plakaty oraz zakupiliśmy alkomaty, które zostały wykorzystane w ramach kampanii, 
którą Gmina Krobia rozpoczęła realizację w tym roku. Kampania zrealizowana ma 
służyć przeciwdziałaniu pijanym kierowcom na drogach i jest realizowana we 
współpracy z Komendą Powiatową Policji w Gostyniu. I teraz działalność Gminnej 
Komisji.  W poprzednim roku działalność Gminnej Komisji polegała na, opierała się 
na takich trzech podstawowych obszarach. Były to czynności zmierzające do 
zobowiązania osób uzależnionych od alkoholu do podejmowania leczenia w 
zakładach leczenia odwykowego. I komisja wszczęła 11 takich procedur wobec osób, 
które zostały zgłoszone przez instytucje, bądź członków rodziny do przeprowadzenia 
tej procedury. Drugim zadaniem było opiniowanie wydawania zezwoleń na sprzedaż 
lub podawanie napojów alkoholowych pod względem zgodności lokalizacji punktu 
sprzedaży z uchwałą rady gminy. I takich postanowień wydano 11. Ponadto Gminna 
Komisji jest jedną z pięciu podmiotów, które mogą brać udział w procedurze 
Niebieskiej Karty i mogą wszczynać procedurę Niebiskiej Karty. I w poprzednim roku 
w takich 7 procedurach uczestniczyli przedstawiciele Gminnej Komisji, w związku z 
tym, że gdzieś problem przemocy związany był też z problem alkoholowym. Dziękuję 
za uwagę.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo za przedstawienie informacji. Podczas połączonego posiedzenia 
Komisji Rady Państwo Radni analizowali szczegółowo to sprawozdanie, zadawali też 
pytania dotyczące treści przedstawionego i przez Panią Basię przed chwilą czy 
Państwo Radni chcieliby dopytać o pewne kwestie jeszcze, które nie zostały 
wyjaśnione podczas wspólnego posiedzenia? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym 
dziękuję Pani Pełnomocnik. Przechodzimy do punktu kolejnego. 
 
Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/74/2019 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie określenia wysokości 
opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Krobia.  
 
O zabranie głosu proszę Pana Dyrektora Łukasza Burkiewicza w celu przybliżenia 
treści projektu uchwały. 
 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych  Łukasz Burkiewicz: 
 
Ministerstwo Edukacji Narodowej ogłosiło wskaźnik waloryzacji i uwzględniając ten 
wskaźnik określiła zwaloryzowaną maksymalną wysokość kwoty opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w wysokości 1,30 zł. Do kompetencji rady 



gminy należy ustalenie opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 
przekraczającym czas bezpłatnego wychowania, kształcenia i opieki. W związku z 
powyższym Rada Miejska w Krobi ma możliwość zwiększenia opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego do wysokości 1,30 zł za każdą rozpoczętą godzinę 
faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu w oddziale przedszkolnym w szkole 
podstawowej powyżej liczby 5 godzin bezpłatnego pobytu dziecka w danej placówce. 
Propozycja w projekcie uchwały dotyczy wysokości opłaty 1,30 zł. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo. Podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Komisja Oświaty 
wydała poczytywaną opinię na temat projektu uchwały. Odbyła się także dyskusja 
dotycząca treści projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze dodatkowo 
zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym zamykam dyskusję. 
Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LX/503/2023 Rady Miejskiej w Krobi z 
dnia 18 maja 2023 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/74/2019 Rady Miejskiej 
Krobi z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie określenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia. Kto z 
Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 
przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 
uchwała została podjęta.  
 
Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia a także szkolenia granic ich 
obwodów. 
 
 I ponownie proszę o zabranie głosu Pana dyrektora Łukasza Burkiewicza. 
 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Łukasz Burkiewicz: 
 
Konieczność podjęcia tej uchwały dotyczy ustalenia sieci publicznej szkół 
podstawowych obowiązujących od 1 września 2023 roku i jest konsekwencją 
wyłączenia obwodu Szkoły Podstawowej im. Powstańców Wielkopolskich w 
Nieparcie w miejscowości Roszkówko. Wyłączenie miejscowości Roszkówko z granic 
obwodu Szkoły Podstawowej im. Powstańców Wielkopolskich w Nieparcie jest 
wynikiem przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Miejskiej 
Górce polegającej na włączeniu tej miejscowości Roszkówko do obwodu tej szkoły. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo za przedstawienie projektu uchwały. Podczas posiedzenia 
połączonych Komisji Rady także odbyło się głosowanie nad opinią do projektu 
uchwały. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych wydała opinię pozytywną na temat 
projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat 
przedstawionego przed chwilą projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. W związku z 
tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LX/504/2023 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 maja 2023 roku w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia, a także 



ustalenia granic ich obwodów. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały 
proszę o podniesienie ręki naciśnięcie? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. 
 
Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Gminy 
Krobia. 
 
I po raz trzeci proszę o zabranie głosu Pana dyrektora Łukasza Burkiewicza. 
 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Łukasz Burkiewicz: 
 
Konieczność ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych jest konsekwencją przekształcenia Szkoły 
Podstawowej im. Prof. Józefa Zwierzyckiego w Krobi poprzez utworzenie innych 
lokalizacji prowadzenia zajęć w oddziałach przedszkolnych w miejscowościach 
Potarzyca, Żychlewo, Chwałkowo, które znajdują się na terenie obwodu szkolnego 
właśnie tej szkoły. Ponadto dokonano przekształcenia Przedszkola Samorządowego 
w Pudliszkach przez likwidację trzech oddziałów przedszkola zlokalizowanych w 
miejscowościach wcześniej wspomnianych Potarzyca, Żychlewo, Chwałkowo i z 
dniem 1 września 2023 roku w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Pudliszkach z oddziałami integracyjnymi będzie wchodzić Szkoła Podstawowa im. 
Stanisława Fenrycha w Pudliszkach z klasami integracyjnymi, Przedszkole Publiczne 
w Pudliszkach z oddziałem integracyjnym oraz Przedszkole Samorządowe w 
Pudliszkach 4-oddziałowe po przekształceniu. W związku ze zmianą dotyczącą 
przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Prof. Józefa Zwierzyckiego w Krobi i 
Przedszkola Samorządowego w Pudliszkach obowiązująca do tej pory sieć wymaga 
ponownego ustalenia. Pozostałe punkty w sieci przedszkolnej oraz oddziałów 
przedszkolnych przy szkołach podstawowych w gminie Gminy Krobia nie ulegają 
zmianie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo za przedstawienie projektu uchwały. Szanowni Państwo projektem 
zajmowała się także Komisja Oświaty i Spraw Społecznych, która wydała opinię 
pozytywną na temat treści proponowanej uchwały. Także Państwo Radni zabierali 
głos w kwestiach związanych z merytoryką tej uchwały. Czy ktoś z Państwa 
dodatkowo chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym 
zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LX/505/2023 Rady 
Miejskiej Krobi z dnia 18 maja 2023 roku w sprawie ustalenia sieci publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Gminy 
Krobia. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 
uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Krobia.  
 
I o zabranie głosu proszę Zastępcę Naczelnika Wydziału Inwestycyjnego Panią Olgę 
Pawlaczyk. 



 
Zastępca Naczelnika Wydiału Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej  Olga 
Pawlaczyk: 
 
Konieczność zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Krobia wynika z aktualnych potrzeb społeczno-
gospodarczych Gminy Krobia. Głównym powodem opracowania zmiany studium jest 
wyznaczenie kolejnych terenów usług sportu i rekreacji mających na celu 
zaspokojenie potrzeb lokalnych społeczności w zakresie podnoszenia poziomu życia 
oraz wyznaczenie dwóch miejsc eksploatacji surowców naturalnych, miejsc 
pozyskania piasków i żwirów, terenu rolniczego oraz terenu lasu i planowanych 
zalesień. Opracowane zamiany studium objęto 7 obszarów. Dotyczą one obrębu 
ewidencyjnego Domachowo, Bukownica, Karzec, dwa w Przyborowie, Gogolewo i 
obręb ewidencyjny w Nieparcie. Projekt zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Krobia wraz z prognozą oddziaływania na 
środowisko został wyłożony do publicznego wglądu oraz wyznaczony został termin 
dyskusji publicznej. W wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna uwaga, co 
oświadczy o społecznej akceptacji wprowadzanych rozwiązań przestrzennych. I 
mamy tutaj autopoprawkę do dokumentu. Dotyczy ona zmiany w załączniku nr 3 i 5 
do uchwały, z uwagi na omyłkowe oznaczenie terenu mogące wprowadzić w błąd 
jego przeznaczenia. Tutaj poproszę o zdjęcie. W okolicach Pijanowic omyłkowo 
pojawiły się dwa razy obok siebie oznaczenia ZN. W nowym załączniku po prostu ta 
zmiana już została usunięta. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo. W związku ze zmianą tego załącznika tak, jak Pani Naczelnik 
powiedziała będziemy mieli autopoprawkę. Podczas dyskusji nad projektem uchwały 
Komisja Rozwoju Gminy i Rolnictwa wydała opinię pozytywną na temat projektu 
uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. W 
związku z tym przechodzimy do głosowania. Najpierw głosowanie nad autopoprawką 
przedstawioną przed chwilą przez Panią Naczelnik. Autopoprawka do uchwały w 
sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Krobia. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych 
z Państwa, którzy są za podjęciem tej autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? 15 głosami „za” autopoprawka została przyjęta. I uchwała już po zmianie. 
Uchwała Nr XL/506/2023 Rady Miejskiej Krobi z dnia 18 maja 2023 roku w sprawie 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Krobia. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 
głosami „za” uchwała została podjęta.  
 
Punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcia od Województwa 
Wielkopolskiego zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi w ciągu drogi wojewódzkiej DW434 w granicach administracyjnych 
Gminy Krobia.  
 
I o zabranie głosu ponownie proszę Panią Olgę Pawlaczyk w celu przedstawienia 
proponowanego projektu uchwały. 
 



Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Olga 
Pawlaczyk: 
 
Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia 
wykonania zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w 
ciągu drogi wojewódzkiej DW434 w granicach administracyjnych Gminy Krobia. Dla 
utrzymania właściwego standardu urządzeń do obsługi transportu zbiorowego 
zasadnym jest aby zarządzanie tymi przystankami zrealizowane było przez jeden 
podmiot, bez względu na kategorię drogi. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo. Podczas połączonych Komisji Rady dyskutowaliśmy na temat tego 
projektu. Także Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydała opinię pozytywną na 
temat projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze w tym temacie zabrać 
głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 
Uchwała Nr LX/507/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 maja 2023 roku w sprawie 
przyjęcia od Województwa Wielkopolskiego zadania zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu drogi wojewódzkiej DW434 w granicach 
administracyjnych Gminy  Krobia. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej 
uchwały proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodzimy 
do punktu kolejnego. 
 
Punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/458/2022 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. 
 
I o zabranie głosu proszę Pana Skarbnika Damiana Walczaka. 
 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 
 

Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. W paragrafie 1 w 
uchwale Nr LIV/458 z 2022 roku załączniki numer 1 i 2 otrzymują brzmienie jak w 
załączniku nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. W paragrafie 2 wykonanie uchwały 
powierza się Burmistrzowi Krobi. Paragraf 3 uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Uzasadnienie do uchwały. Dokonuje się zmiany załącznika nr 1 w wyniku 
między innymi zmiany w planie dochodów i wydatków na rok 2023, limitów 
zobowiązań, danych uzupełniających, prognozy kwoty długu, pokrycia deficytu 
budżetowego. Dokonuje się zmiany załącznika nr 2 czyli przedsięwzięć w zakresie 
następujących przedsięwzięć: Nauka poprzez Doświadczanie i Eksperymentowanie 
w Lokalnym Centrum Popularyzacji Nauki, Edukacji i Innowacji w Krobi, zmniejszamy 
limit na rok 2023 oraz łączne nakłady. Przedsięwzięcie umowa ubezpieczenie mienia 
Gminy w celu zapewnienia ochrony mienia gminnego, zmniejszamy limit na rok 2023 
oraz łączne nakłady. Przedsięwzięcie dowozy uczniów do szkół zwiększamy limit na 
rok 2023 o 336.800. Ustalamy limit na rok 2024 na kwotę 817.000. Zwiększamy 
łączny limit, dzięki któremu będzie można w najbliższym czasie przeprowadzić i 
rozstrzygnąć procedurę przetargową. Szanowni Państwo do projektu tej uchwały 
proponujemy Państwu autopoprawkę. Autopoprawka, która została zasygnalizowana 
już podczas ostatniej Komisji jest wynikiem tego, że otrzymaliśmy informację o 



środkach z funduszu pomocy Ukrainie na zadania oświatowe, jak również w dniu 
dzisiejszym pismo Wojewody Wielkopolskiego o korektach w dotacjach na zadania z 
zakresu Pomocy Społecznej. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję Panu Skarbnikowi. Szanowni Państwo, nad projektem uchwały dyskutowała 
Komisja Budżetu podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej i wydała 
opinię pozytywną. Także Państwo Radni zabierali głos. Czy ktoś w uzupełnieniu 
tamtych głosów chciałby jeszcze dzisiaj się wypowiedzieć? Nie widzę. W związku z 
tym zamykam dyskusję. Proszę Państwa dwa głosowania. Najpierw autopoprawka. 
Autopoprawka do uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/458/2022 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. Kto z Państwa Radnych jest za 
podjęciem tej autopoprawki proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto 
jest przeciw? Głosowanie z boku. Okej dziękuję bardzo. Bez głosów przeciwnych, 
bez wstrzymujących się, 15 głosów „za” podjęciem autopoprawki. I przechodzimy do 
głosowania nad zmienionym projektem uchwały. Uchwała Nr LX/508/2023 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 18 maja 2023 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 
LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. Kto z Państwa 
Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 
przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 
uchwała została podjęta. 
 
Punkt 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Krobia na rok 2023.  
 
I ponownie proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika. 
 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 
 
Wysoka Rado. Przedstawię Państwu uzasadnienia do projektu uchwały. W 
załączniku nr 1 w dochodach zmniejszamy dochody z tytułu sprzedaży węgla po 
preferencyjnych cenach. W dziale 801 dokonujemy zwiększenia środków z tytułu 
darowizny na wydanie publikacji o Tadeuszu Fenrychu. Zwiększamy środki z tytułu 
dotacji na Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa. W dziale 852 dokonujemy 
zwiększenia dochodu z funduszu pomocy na artykuł 13 oraz zakwaterowanie oraz 
świadczenia rodzinne i posiłek. Dział 853 zwiększamy środki na fundusz 
przeciwdziałania covid dodatki gazowe. Jeśli chodzi o wydatki w dziale 400 podobnie 
jak w przypadku dochodów zmniejszamy wydatki z tytułu obsługi sprzedaży węgla po 
preferencyjnych cenach. Mamy mniejsze zapotrzebowanie ze strony mieszkańców. 
W dziale 600 zwiększamy środki na remont dróg gminnych. Zmniejszamy koszty 
niekwalifikowalne na rewitalizację Rynku. W dziale 700 zwiększamy wydatki na 
budowę zbiornika bezodpływowego przy mieszkaniach socjalnych w Domachowie, 
po postępowaniu związanym z udzielaniem zamówienia publicznego. W dziale 750 
zwiększamy plan na opłaty związane z postępowaniem egzekucyjnym. Zmiany w 
planie wydatków Centrum Usług Wspólnych. Ponadto dokonujemy zmian również w 
zakresie projektu Cyfrowa Gmina. Dziale 754 zwiększamy środki na fundusz 
wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w kwocie 7.500 zł na zakup sprzętu dla PSP 



oraz zmniejszamy wydatki na ubezpieczenie. W dziale 758 zmniejszamy rezerwę 
oświatową. Dalej w dziale 801 dokonujemy zmiany klasyfikacji budżetowej w 
zakresie wydatków w szkole w Starej Krobi. Zwiększamy wydatki w szkole w Krobi na 
system kanalizacji sanitarnej. Zwiększamy środki w szkole w Pudliszkach w związku 
z otrzymaną darowizną, o której przed chwilą mówiliśmy na wydanie publikacji oraz 
dotację na Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa. Przenosimy środki 
kwalifikowalne w ramach projektu Nauka poprzez Doświadczanie i 
Eksperymentowanie. Zabezpieczamy plan na zwrot części dotacji w związku z tym 
zadaniem, a jest to wynikiem skrócenia realizacji tego projektu. Zwiększamy również 
środki na dodatkowe wynagrodzenie roczne oraz odprawę pośmiertną związku ze 
śmiercią jednego z pracowników szkoły. W dziale 852 zwiększamy środki z tytułu 
funduszu pomocy na opiekę nad obywatelami Ukrainy, w tym na świadczenia 
rodzinne, na posiłek w domu i szkole oraz zakwaterowanie i wyżywienie. W dziale 
853 dokonujemy zwiększenia środków na zadania z funduszu covid dodatki gazowe. 
W gospodarce komunalnej w dziale 900 zwiększamy wydatki na utrzymanie zieleni, 
nasadzenia uzupełniające, zmniejszamy środki na energii elektrycznej w związku z 
tarczą antyinflacyjną. Zwiększamy również środki w związku z pracami 
modernizacyjnymi przy budynku świetlicy w Chumiętkach. W dziale 921 zwiększenie 
środków na umowy cywilnoprawne oraz w dziale 926 zmniejszamy środki na 
zakupach w ramach placów zabaw. Podobnie jak w przypadku autopoprawki do 
uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej również w tym przypadku proponujemy 
Państwu autopoprawkę. Ona jest związana w zakresie dochodów w dziale 758 ze 
zwiększeniem w ramach środków z funduszu pomocy na zadania oświatowe, to jest 
kwota 34.607. W dziale 852 zmniejszamy na specjalistyczne usługi opiekuńcze o 
15.000 i zwiększamy na zasiłki celowe 2.000, to jest informacja od Wojewody 
Wielkopolskiego, która w dniu dzisiejszym informacja ta do nas wpłynęła. W 
załączniku nr 2 po stronie wydatków w dziale 750 oraz 801 zwiększamy środki w 
ramach otrzymanych środków z funduszu pomocy na zadania oświatowe. W dziale 
852 to te korekty wynikające z pisma Wojewody. I ważna zmiana w dziale 900, 
zwiększamy wydatki na utrzymanie zieleni, a konkretnie na przeprowadzenie działań 
mających na celu zabezpieczenie terenów zieleni przed szkodnikiem kuprówka 
rudnica. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję Panu Skarbnikowi za przedstawienie projektu. 
 
 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 
 
Pan Burmistrz zwrócił uwagę na bardzo ważną informację. Publikacja w 
uzasadnieniu do uchwały budżetowej w dziale 801 nie dotyczy Tadeusza Fenrycha 
tylko oczywiście Stanisława Fenrycha. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo, błąd pisarski. Szanowni Państwo nad projektem uchwały pochyliła 
się Komisja Budżetu. Podczas wspólnego posiedzenia Komisji wydała opinię 
pozytywną na temat projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
przedmiocie projektu uchwały oraz autopoprawki? Nie widzę zgłoszeń. W związku z 



tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do dwóch głosowań. W pierwszej kolejności 
autopoprawka do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na 
rok 2023. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej autopoprawki proszę o 
podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że 15 głosami „za” autopoprawka została przyjęta. I teraz uchwała. 
Uchwała LX/509/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 maja 2023 roku w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki 
naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została 
podjęta. Przechodzimy do punktu kolejnego. 
 
Punkt 14  wolne głosy i wnioski.  
 
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń nikogo z sali oraz 
Państwa Radnych, dlatego zamykam ten punkt.  
 
Punktu 15 zakończenie. Dziękuję wszystkim osobom, które przygotowały dzisiejszą 
sesję. Dziękuję Państwu Radnym za podjęte uchwały. Wszystkim osobom, które 
referowały dzisiejsze projekty dziękuję za wystąpienia. Zamykam LX sesję Rady 
Miejskiej w Krobi. Dziękuję bardzo. 


